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ظریف: اعتراف میکنم اعتمادم به جان کری اشتباه بود

در حالی که جواد کریمی قدوسی یکی از اعضای کمیسیون سیاست خارجی و امنیت ملی مجلس گفته است که ظریف

در جلسه اخیر این کمیسیون به اشتباهات خود و دولت در رابطه با برجام اعتراف کرده سخنگوی وزارت خارجه این

اظهارات را تکذیب کرد.

در حالی که جواد کریمی قدوسی یکی از اعضای کمیسیون سیاست خارجی و امنیت ملی مجلس گفته است که ظریف در جلسه
اخیر این کمیسیون به اشتباهات خود و دولت در رابطه با برجام اعتراف کرده سخنگوی وزارت خارجه این اظهارات را تکذیب

کرد.

جواد کریمی قدوسی نماینده مشهد در گفتگو با مهر با اشاره به برخی اظهارات وزیر امور خارجه در جلسه روز دوشنبه ۲۹ آذرماه
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی درباره نقض عهد آمریکا در اجرای برجام اظهار داشت: آقای ظریف در این جلسه با
صراحت گفت که من اعتراف میکنم که اشتباه کردم و به حرف جان کری اعتماد کردم، اگر استراتژی خودم را دنبال میکردم،
اکنون با مشکل مواجه نمیشدم، میپذیرم که اشتباه کردم و مسئولیت آن را قبول میکنم، ما با صحبت و قول آقای کری
اظهارنظر کردیم، به جان کری بعد از نقض عهد اخیر که درخواست مذاکره در ایتالیا را داشت، گفتم که شما کاری کردید که حضور

من با شما در یک شهر غیرممکن است.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس خاطرنشان کرد: آقای ظریف این نکته را هم در کمیسیون گفت که قبلاً

جان کری و ارنست مونیز به ما گفتند که اگر قانون داماتو به سنا برود، ما روشهایی داریم که جلوی آن را بگیریم.
کریمی قدوسی ادامه داد: برجام در شرایطی تصویب شد که در گام اول مذاکره توسط دولت صورت گرفت، در گام دوم موضوع
در شورای عالی امنیت ملی بررسی و رفع ایراد شد و در گام سوم نیز مجلس با شروطی آن را تصویب کرد و در نهایت در گام

چهارم، رهبر معظم انقلاب با شروطی آن را تائید و ابلاغ کردند.
وی گفت: آقای روحانی هم پس از فرمان مشروط رهبر انقلاب، به ایشان نامه نوشت و قول داد که نقض عهد آمریکا را بیپاسخ

نخواهند گذاشت.
این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تصریح کرد: تأکید رهبر انقلاب همواره این بود که برجام هم توسط
دولت آمریکا و هم توسط سنا و کنگره تائید شود و تضمین کتبی از رئیسجمهور آمریکا گرفته شود، که تا امروز این مشکلات را
نداشته باشیم اما آقای ظریف در جلسه اخیر کمیسیون با صراحت گفت که اشتباه ما این بود که استراتژی خودمان را بر این

گذاشتیم که تنها با دولت آمریکا مذاکره کردیم.
این حرفها را نشانه

قدرت ظریف میدانیم
کریمی قدوسی تأکید کرد: ما البته گفتن این حرفها را نشانه قدرت آقای ظریف میدانیم و از ایشان تشکر میکنیم اما انتقاد
داریم که از روز اول همه چیز را طبقهبندی شده اعلام کردند، در حالی که رهبر انقلاب اصل را بر محرومیت مردم و اطلاعرسانی

گذاشتند.
وی خاطرنشان کرد: ثروت ملت را در مذاکرات دادند که تحریمها حل شود اما بدتر هم شده است؛ از جمله اینکه قبلاً پول نفت
ما را بلوکه میکردند و نمیدادند اما حالا نه تنها منتقل نمیکنند، بلکه بابت نگهداری آن، کارمزد هم میخواهند که حالا بانک

مرکزی ما در حال مذاکره برای کاهش این کارمزد است.
وزارت خارجه

تکذیب کرد
سخنگوی وزارت امور خارجه ضمن رد اظهارات کریمی قدوسی اظهار داشت: نامبرده از قضا در آن جلسه حضور نداشتند و نقل
قول ایشان از سخنان وزیر امور خارجه کاملا نادرست، مخدوش و گزینشی است و به منظور بهرهبرداریهای خاص تحریر و

تنظیم شده است.
به گزارش ایسنا، بهرام قاسمی سخنگوی وزارت امور خارجه ضمن رد اظهارات کریمی قدوسی نماینده مشهد گفت : نقل قولهای
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منتشره وارونه جلوه دادن واقعیات و اظهارات وزیر امور خارجه بوده و این ناراستی در بیان و نقل قول با راستی سخنان وزیر
امور خارجه در تضاد کامل قرار دارد.

وی افزود: چنین اقدامی ناروا و دور از شئون اخلاقی است که تمامی ما باید به آن متخلق و پایبند باشیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه جناحی و سیاسی کردن مسائل ملی را خلاف مصالح کلی کشور و امنیت ملی برشمرد و گفت: نقل
قول مطالب صحیح از جلسات محرمانه هم بر خلاف مصالح و امنیت ملی کشور است؛ حال آنکه نقل قول های نادرست،

صددرصد خلاف اخلاق و مصالح کشور و نظام تلقی می شود.
غیر مسئولانه بود!

یک عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس نیز انتشار اظهارات منتسب به وزارت امور خارجه در جلسه کمیسیون
امنیت را غیرمسئولانه و غیراخلاقی عنوان کرد و گفت آنچه به نقل از محمدجواد ظریف مطرح شده کذب محض است.

علیرضا رحیمی در حاشیه جلسه علنی دیروز در جمع خبرنگاران، اظهار داشت: جلسه دو روز گذشته کمیسیون امنیت ملی و
سیاست خارجی با حضور وزیر امور خارجه، معاونین، قائم مقام و سخنگوی این وزارتخانه و در راستای جلسات منظم دو ماه
یکبار کمیسیون با وزارت امور خارجه برگزار شد که این بار مجلس میزبان بود و مطالب زیادی درباره مسائل مختلف از جمله

آخرین وضعیت برجام، وضعیت سوریه و تعامل کمیسیون امنیت با وزارت امور خارجه مطرح شد.
وی افزود: علیرغم اینکه این جلسه جزو جلسات منظم بود اما کاملاً محرمانه بود و آقای دکتر ظریف تأکید داشت مطالبی که

مطرح میکنم برای آگاهی بخشی اعضای کمیسیون است.
این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی با اشاره به انتشار اظهارات منتسب به وزیر امور خارجه از سوی یکی از اعضای
کمیسیون خاطرنشان کرد: اولاً کمیسیون سخنگو دارد و ایشان گزارش جلسات را مطرح میکند. کما اینکه گزارش این جلسه را
نیز سخنگو به رسانهها داده و خلاصه آن از طریق سیما به اطلاع مردم رسیده است و این که یکی از اعضای کمیسیون که در
جلسه حضور نداشته بخواهد نقل قول غیرمسئولانهای از جلسه داشته باشد غیراخلاقی و خلاف پروتکل کمیسیون است زیرا

وقتی کمیسیون سخنگو و رئیس دارد جایی برای اظهار نظر اعضا باقی نخواهد ماند.
نماینده تهران در مجلس تصریح کرد: اظهارات غیرمسئولانه در مورد صحبتهای ظریف اجحاف به وزیر و همچنین کمیسیون
است و یک اقدام غیراخلاقی و غیرحرفهای است زیرا آنچه به نقل از آقای دکتر ظریف مطرح شده کذب محض است و مطلقاً در
کمیسیون مطرح نشده است. این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی در پایان تصریح کرد: آقای ظریف در جلسه روز
دوشنبه کمیسیون امنیت گزارشی از روند اقدامات خود در برجام را ارائه کرد. ایشان آنقدر شهامت و بزرگی دارد که نه تنها با
مسئولین بلکه با مردم درباره محدودیتها و شرایط موجود صحبت کند و شهامت و صداقت ایشان در برخورد با مردم و

مسئولین مثال زدنی است.
تکذیبها مبنا ندارد

به دنبال اظهارات کریمی قدوسی، علاءالدین بروجردی، بهروز نعمتی، جهانبخش محبی نیا و مجتبی ذالنور در باره جزئیات
نشست مذکور در گوشهای از صحن پارلمان به گفت وگو با یکدیگر پرداختند.

به گزارش فارس کریمی قدوسی و علیرضا رحیمی هم در قسمت دیگری از صحن پارلمان با یکدیگر به بحث پرداختند؛ کریمی
قدوسی خطاب به رحیمی می گفت «آقای رحیمی! چرا اظهارات من را تکذیب کردید؟ شما می دانید آقای ظریف این اظهارات را
در کمیسیون مطرح کرده است! من وابستگی حزبی سیاسی ندارم ، این مسائل و تلاش برای تکذیبیه گرفتن برای این است که
بین ما اختلاف بیندازند.» کشمش های موجود بر سر صحت یا عدم صحت اظهارات نقل قول شده از وزیر امور خارجه نمایندگان
را بر آن داشت که در نشست عصر دیروز پارلمان و در حین بررسی لایحه برنامه ششم ، فایل صوتی اظهارات ظریف در کمیسیون

امنیت ملی مجلس را در گعده خود که در گوشهای از صحن برقرار بود، استماع کنند.
جهانبخش محبی نیا نماینده میاندوآب در این زمینه در گفت وگو با فارس درباره اظهارات نماینده مشهد درباره نشست

نمایندگان با وزیر خارجه اعلام کرد که آقای کریمی قدوسی را در این زمینه کذاب ندیدم.
حجت الاسلام مجتبی ذالنور نماینده قم نیز طی گفت وگویی تاکید کرد «تکذیبیههایی که از سوی یکی از اعضای کمیسیون

امنیت پیرامون مطالب مطرح شده در این جلسه اعلام میشود، مبنا ندارد.»
نتیجه بررسی ها به لاریجانی اعلام شد

اکبر رنجبرزاده نماینده مردم اسدآباد نیز در گفت و گو با مهر اظهار داشت: عصر دیروز و در پایان جلسه هیئت رئیسه، به همراه
دکتر لاریجانی در حال خروج بودیم که آقایان کریمی قدوسی، نعمتی و محبینیا آمدند و آقای کریمی گفت «نوار کمیسیون
امنیت ملی در خصوص اظهارات ظریف مورد بازبینی قرار گرفت و دقیقاً حرفهایی که بنده منتشر کردم، گفته شده بود؛ آقای

نعمتی و محبینیا نیز تایید کردند».
در همین زمینه کریمی قدوسی هم به مهر گفت: به دنبال جوسازی های رسانه های دولتی و اصلاح طلب علیه بنده، اینجانب،
آقای نعمتی سخنگوی هیئت رئیسه و آقای جهانبخش محبینیا به کمیسیون امنیت ملی رفتیم و نوار جلسه کمیسیون با آقای

ظریف را استماع کردیم.
وی تصریح کرد: برای آقای نعمتی و محبی نیا نیز مسجل شد که تمام آنچه بنده بیان کردم و آقای رحیمی (عضو کمیسیون
امنیت ملی) تکذیب کرد مستند و عین صحبت های آقای ظریف بوده است و متن کامل اظهارات آقای ظریف در نوار کمیسیون

موجود می باشد.
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کریمی قدوسی ادامه داد: نتیجه بررسی موضوع به آقای لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی نیز اعلام شد.
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